
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 21. 2. 2023

Zasedání probíhalo prezenčně od 13:30 hodin v místnosti UC 143.
Přítomno: 17 členů AS FAV ZČU v průběhu zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 1 člen AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři Tomiczek a Ausberger

Program jednání
1. Zahájení
2. Projednání záměru děkana jmenovat Ing. Janu Varnuškovou, Ph.D., proděkankou

pro vnější vztahy a komunikaci
3. Plán realizace Strategického záměru Fakulty aplikovaných věd Západočeské

univerzity v Plzni pro rok 2023
4. Podmínky přijímacího řízení pro studenty FAV, kteří se rozhodli studovat od

akademického roku 2023/2024 jiný než doposud studovaný program/obor
5. Informace o odstoupení člena Vědecké rady FAV prof. Bohdana Maslowskiho
6. Jmenování nového člena Vědecké rady FAV prof. Jiřího Fürsta
7. Schválení zásad pro tvorbu rozpočtu FAV
8. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV, doc. Ircing, vítá přítomné na jednání a dává hlasovat o navrženém
programu.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Program jednání byl schválen.



2. Projednání záměru děkana jmenovat Ing. Janu Varnuškovou,
Ph.D., proděkankou pro vnější vztahy a komunikaci

Děkan Železný předkládá k projednání záměr jmenovat Ing. Janu Varnuškovou, Ph.D.,
proděkankou FAV pro vnější vztahy a komunikaci. Pozice proděkana pro vnější vztahy je
neobsazena od ledna 2022, kdy se předchozí proděkan Baroch stal vedoucím katedry
fyziky. Ing. Varnušková v minulosti zastávala funkci PR zástupce fakulty a se jmenováním na
pozici proděkanky souhlasí. Ing. Varnušková je zaměstnána na poloviční úvazek na katedře
informatiky a v rámci tohoto úvazku bude vykonávat i funkci proděkanky. K dispozici bude
mít 2 osoby na PR oddělení, přičemž jedna z pozic je nyní, po odchodu paní Zůzové k 31. 1.
2023, volná a bylo na ni vypsáno výběrové řízení, do kterého se přihlásilo 14 uchazečů a 8 z
nich bude pozváno v průběhu března na pohovor.

Senátorka Tomiczková se dotazuje, zda výše úvazku navržené paní proděkanky není příliš
malá vzhledem k objemu úkolů s touto pozicí spojených.
Děkan Železný: ano, je to málo, ale větší úvazek není v současné době možný.

Senát AS FAV hlasuje o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
záměr děkana jmenovat Ing. Janu Varnuškovou, Ph.D., proděkankou pro vnější vztahy
a komunikaci, a nemá k němu připomínky.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

3. Plán realizace Strategického záměru Fakulty aplikovaných
věd Západočeské univerzity v Plzni pro rok 2023

Diskuze k Plánu realizace Strategického záměru FAV (PRSZ FAV) proběhla v akademickém
senátu FAV již na předchozím zasedání. Proděkan Kohout uvádí, že PRSZ byl projednán na
kolegiu děkana, připomínkován Radou vědeckých a výzkumných zaměstnanců a dne 8. 2.
2023 ho bez připomínek projednala Vědecká rada FAV. Žádné připomínky ze strany
akademického senátu ke schvalované verzi dokumentu nejsou a předseda AS vyhlašuje
hlasování o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Plán realizace strategického záměru FAV pro rok 2023.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)



Usnesení bylo přijato. Proděkan Kohout děkuje za schválení. PRSZ FAV bude diskutován s
novým panem rektorem na strategických rozhovorech plánovaných na březen 2023.

4. Podmínky přijímacího řízení pro studenty FAV, kteří se
rozhodli studovat od akademického roku 2023/2024 jiný než
doposud studovaný program/obor
Děkan Železný představuje Podmínky přijímacího řízení pro studenty FAV, kteří se rozhodli
studovat od akademického roku 2023/2024 jiný než doposud studovaný program/obor. Text
dokumentu se oproti minulému roku téměř nemění, změnil se název. Vzhledem k tomu, že
přestup mezi studijními programy bude nově řešit novela zákona o VŠ, bude možné tyto
podmínky v budoucnu zrušit.

K podmínkám přijímacího řízení nejsou žádné připomínky a senát hlasuje o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni
schvaluje podmínky přijímacího řízení pro studenty FAV, kteří se rozhodli studovat od
akademického roku 2023/2024 jiný než doposud studovaný program/obor.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Podmínky přijímacího řízení byly přijaty.

5. Informace o odstoupení člena Vědecké rady FAV prof.
Bohdana Maslowskiho
Děkan Železný informuje o odstoupení člena Vědecké rady (VR) FAV prof. Bohdana
Maslowskiho. Ten požádal o ukončení členství ve VR FAV z důvodu jmenování členem VR
ZČU.

6. Jmenování nového člena Vědecké rady FAV prof. Jiřího
Fürsta
Děkan Železný žádá akademický senát o předběžný souhlas s jmenování prof. Jiřího Fürsta
do VR FAV. Prof. Fürst byl do VR navržen vedoucím KMA.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni uděluje
děkanovi FAV souhlas ke jmenování prof. Jiřího Fürsta členem Vědecké rady FAV.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)



Usnesení bylo přijato.

7. Schválení zásad pro tvorbu rozpočtu FAV
Děkan FAV v úvodu uvádí, že na předkládaném textu zásad není všeobecná shoda. Ve
snaze najít co nejširší shodu napříč všemi pracovištěmi FAV byla ustanovena pracovní
skupina (komise), jejíž cílem bylo navrhnout stabilní metodiku tvorby rozpočtu pro další roky.
Tohoto cíle ale bohužel dosaženo nebylo. Komise vydala závěrečné stanovisko, které je
senátu k dispozici. Komise navrhla několik řešení, která byla v zásadách zohledněna, k
některým sporným bodům komise řešení nenavrhla, Fond děkana, v minulosti též korekční
nebo strategický, do roku 2021 fungoval tak, že na kolegiu děkana (KD) byla na žádost
katedry fyziky (KFY) schválena finanční kompenzace, která měla pokrývat její vyšší finanční
náročnost na provozovanou infrastrukturu. Fond byl v roce 2021 pro tyto účely naplněn ve
výši 0.5 % z DKRVO a 0 % z prostředků 1111. V roce 2022 finanční kompenzace pro KFY
nebyla na KD schválena. Děkan nově navrhuje vytvářet fond automaticky v plné výši, tj. 3 %
z DKRVO a 3 % z 1111, a využít ho k prosazení PRSZ, k řešení problému rozdílné
infrastrukturní náročnosti různých oborů a k obnově klíčové infrastruktury na FAV. Některé
katedry získaly na obnovu infrastruktury prostředky z projektu Ph.D. Infra. Katedry, které
finance z projektu nezískaly, by mohly přednostně žádat o finance z fondu děkana.

Paní tajemnice Vlčková doplňuje informaci o nové metodice pro rozúčtování nákladů za
energie a nákladů na vedení NTIS. Na těchto bodech se komise shodla. Náklady na energie
jsou nově rozpočítávány na pracoviště nejen podle m2 jako dříve, ale je zohledněn i počet
FTE a počet přepočtených vlastních studentů na pracovišti. Dřívější metodika kopírovala
metodiku ZČU, nový způsob výpočtu lépe postihuje specifika jednotlivých pracovišť.

Doc. Baroch, vedoucí KFY, vyjadřuje stanovisko katedry fyziky k navrženým zásadám tvorbu
rozpočtu. KFY s navrženým postupem rozpočítávání energií na pracoviště souhlasí a
považuje toto za přijatelný kompromis. Zohlednění infrastrukturní náročnosti oboru fyzika
nebylo na pracovní skupině vyřešeno a navržené zásady toto systematicky neřeší. Na
zasedání pracovní skupiny navrhoval doc. Baroch např. zavedení koeficientu infrastrukturní
náročnosti pro jednotlivé obory, který by byl uplatněn při rozdělování příjmů fakulty z
DKRVO. Vhodným nastavením koeficientu by byl kompenzován nepoměr identifikovaný v
rámci nákladové analýzy pro obor fyzika. Tento návrh ale nebyl komisí přijat. Doc. Baroch
vidí změny ve vytváření a použití fondu děkana jako pozitivní krok, ale není to systematické
řešení problému KFY.

Senátor Hajžman poukazuje na to, že kromě nákladové analýzy pro obor fyzika by bylo
dobré mít k dispozici i příjmovou analýzu pracoviště, aby bylo možné srovnání fyziky s
ostatními obory.

Doc. Holubová, zástupkyně vedoucího katedry matematiky (KMA), objasňuje hlavní výhrady
KMA k navržené metodice. Stanovisko vedení KMA zaslal vedoucí katedry senátorům 15. 2.
2023 e-mailem. První výhrada je k předložené formě dokumentu, řešena má být stabilní
metodika pro následující roky, předložený dokument je formulován pro rok 2023. Zásadní



připomínku má KMA k navrženému fondu děkana. Pracovní skupina se shodla na zachování
stávajícího principu tvorby a způsobu čerpání fondu beze změny. Komise považuje za
správné, že je nastaven strop a že každoročně děkan vytváří fond podle aktuálních potřeb.
Vzhledem k předpokládanému poklesu příjmů z DKRVO i příjmů za výuku v tomto roce je
velmi nešťastné vytvářet fond děkana v plné výši 3 %, obzvláště když není akutní potřeba
financovat něco zásadního. Podle předloženého návrhu zásad má být fond děkana použit ve
prospěch pracovišť na obnovu klíčové infrastruktury (KI). Při vytváření strategického záměru
byly obnovou klíčové infrastruktury myšleny zásadní celofakultní projekty, např. oprava
výukových sálů, apod. Projekty, které jsou dopředu naplánované a které je možné v případě
finančních problémů odložit. Nově navržená obnova KI je ale chápána tak, že budou
financovány projekty jednotlivých pracovišť. Dosud platilo, že každá katedra si na svou
infrastrukturu vydělává sama. Ve snaze pracovišť vyčerpat z fondu v daném roce maximální
částku na obnovu KI, může navržený systém vést k neefektivnímu nakládání s finančními
prostředky.

Senátor Jedlička vyjadřuje názor, že děkan by měl mít k dispozici fond, pomocí kterého
může činit strategická rozhodnutí a realizovat kroky vedoucí k naplnění strategického
záměru FAV. Děkan byl senátem zvolen, může jím být i odvolán, a měl by tedy mít důvěru v
nakládání s fondem. Senátor Tomiczek upozorňuje, že algoritmus tvorby fondu vede k
nerovnoměrnému zatížení kateder.

Následuje diskuze, na jejímž konci se děkan FAV rozhoduje stáhnout tento bod z jednání a
zásady pro tvorbu rozpočtu přepracovat.

8. Různé
Děkan Železný: Na Vědecké radě ZČU bylo dnes dopoledne schváleno jmenování doc.
Girga a doc. Vimmra profesory.

Předseda AS ukončuje jednání v 15:52 hod.

Příští zasedání AS FAV je plánováno 15. 3. 2023.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 21. 2. 2023
Vladimír Lukeš
Tajemník AS FAV



Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU
v Plzni dne 21. 2. 2023
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
záměr děkana jmenovat Ing. Janu Varnuškovou, Ph.D., proděkankou pro vnější vztahy
a komunikaci, a nemá k němu připomínky.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Plán realizace strategického záměru FAV pro rok 2023.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni
schvaluje podmínky přijímacího řízení pro studenty FAV, kteří se rozhodli studovat od
akademického roku 2023/2024 jiný než doposud studovaný program/obor.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni uděluje
děkanovi FAV souhlas ke jmenování prof. Jiřího Fürsta členem Vědecké rady FAV.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 21. 2. 2023

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME přítomen

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY přítomen

3 doc. Ing. Jindřich Duník, Ph.D. KKY omluven

4 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV přítomen

5 doc. Ing. Michal Hajžman, Ph.D. KME přítomen

6 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

7 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

8 Ing. Richard Lipka, Ph.D. KIV přítomen

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen

2 Ing. Marek Bělohoubek přítomen

3 Ing. Martin Hrabačka přítomen

4 Bc. Jan Koloros přítomen

5 Jiří Novák přítomen

6 Bc. Jan Vosejpka přítomen



Akademický senát FAV, 21. 2. 2023

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. DFAV přítomen

Mgr. Alena Vlčková DFAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. DFAV přítomen

Ing. Ondřej Severa RVVZ přítomen

doc. Ing. Gabriela Holubová, Ph.D. KMA přítomna

Ing. Jan Varnušková, Ph.D. KIV přítomna

doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D. KFY přítomen


